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De leden van de C.D.A.-fractie hebben de eerste ondergetekende de vraag 
gesteld of hij bereid is thans reeds een evaluatie te geven van de ontwikke-
l ingen van het onderwi js in de Friese taal sinds 1937, zulks naar aanleiding 
van zijn opmerk ing t i jdens de behandel ing van het wetsontwerp in de Twee-
de Kamer. Beide ondergetekenden menen, dat een afzonderli jke evaluatie 
van de ontwikkel ingen sinds 1937 van het onderwi js in de Friese taal, we in ig 
of geen relevante gezichtspunten ten aanzien van recente ontwikkel ingen zal 
kunnen opleveren. Met zijn opmerk ingen ten aanzien van de evaluatie van 
het onderwi js in de Friese taal heeft de eerste ondergetekende gedoeld op 
de ervaringen, wensen en verlangens uit de regio en niet in de eerste plaats 
op een centralistische taaievaluatie vanuit Den Haag. 

Dezelfde leden betwi j fe lden of er voor het voortgezet onderwi js lering kan 
worden getrokken uit de ervaringen die met Fries als verpl icht vak in het ge-
woon lager onderwi js zullen worden opgedaan, gezien het grote verschil 
tussen beide soorten onderwi js , dit eveneens naar aanleiding van een op-
merking van de eerste ondergetekende in de Tweede Kamer. Toen hem al-
daar de vraag werd gesteld, waarom niet reeds nu het Fries op alle scholen 
in Friesland - en zeker op de pedagogische academies - als verpl icht vak zou 
kunnen worden ingevoerd, heeft hij daarop geantwoord, dat hem dit voor-
alsnog te ver g ing . Hij vervo lgde: «Het lijkt mij goed eerst ervaringen met 
het Fries als verpl icht vak in het g.l.o. op te doen en die ervaringen te evalu-
eren. Ik ben het wat dat betreft helemaal eens met dominee Abma, die daar-
op heeft aangedrongen. Vervolgens moeten wi j nagaan in hoeverre er lering 
uit kan worden getrokken om stappen te zetten in een eventueel verder 
gaande richting.». Hij heeft daarna zijn ins temming betuigd met de instel l ing 
van een door mevrouw Andela bepleite breed samengestelde commissie 
met als opdracht na te gaan of en zo ja in welke modal i te i t Fries tot de ver-
plichte vakken in bij voorbeeld het voortgezet onderwi js zou moeten worden 
gerekend. De verwi jz ing naar de heer Abma was een zeer inhoudeli jke. Deze 
had de relatie tussen lager en voortgezet onderwi js uitdrukkeli jk aan de orde 
gesteld, toen hij zich afvroeg of het niet logischer zou zijn om het Fries te la-
ten geven binnen het kader van het v.w.o., althans op de h.a.v.o. als voorop-
leiding voor de pedagogische academie. De heer Abma eindigde zijn betoog 
met: «Misschien kunnen de resultaten van het Friese onderwi js op de basis-
school na enkele jaren eens worden geëvalueerd ten einde alsnog te bezien 
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wat voor het voortgezet onderwi js gewenst is.». Daarop heeft de eerste on-
dergetekende wi l len aanslui ten: Fries in het basisonderwi js heeft wel l icht 
niet alleen consequenties voor de pedagogische academies maar ook voor 
het onderwi js daartussen in. Ervaringen op het ene gebied kunnen de rich-
t ing aangeven, waar in de oplossing van problemen elders moet worden ge-
zocht. Ongetwi j fe ld zal de commiss ie waarover boven werd gesproken, een 
en ander in haar beschouwingen betrekken. 

Tot slot stelden de leden van de C.D.A.-fractie de vraag of nadere inl icht in-
gen kunnen worden verstrekt omtrent de stand van zaken met betrekking tot 
de voorgenomen instel l ing van commissies ter bestudering van de vraag of 
het Fries als verpl icht vak moet worden ingevoerd in het bu i tengewoon en in 
het voortgezet onderwi js. 

Wat de commissie voor het bu i tengewoon onderwi js betreft, merken de 
ondergetekenden op dat de taakstel l ing van deze commiss ie in concept ge-
reed is. Voorts kan worden medegedeeld dat aan de Provinciale Onderwijs-
raad Friesland en aan de Fryske Akademy is verzocht twee ver tegenwoordi -
gers voor de commissie aan te wi jzen; hetzelfde is verzocht aan het Bureau 
voor de taaibevorder ing van de provincie Friesland voor één vertegenwoor-
diger. Met betrekking tot de commissie voor het voortgezet onderwi js kun-
nen de ondergetekenden berichten dat eveneens een concept-taakstell ing is 
vervaardigd en contact is opgenomen o.a. met het provinciaal bestuur van 
Friesland; te zamen met de direct betrokkenen zal zeker op korte termi jn ge-
komen kunnen worden tot een goede evenwicht ig samengestelde commis-
sie als door de Tweede Kamer bedoeld. 

De Minister van Onderwi js en Wetenschappen, 
A. Pais 

De Staatssecretaris van Onderwi js en Wetenschappen, 
A. J . Hermes 
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